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P R O T O K Ó Ł  Nr XXVI/13 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, odbytej w dniu 31 października 2013r.  

w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Czernicach Borowych 

 

Posiedzeniu przewodniczył i obrady prowadził Pan Włodzimierz Stolarczyk – 

Przewodniczący Rady Gminy Czernice Borowe. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o 13:15. 

Stan Radnych – 15, obecnych 14 - zgodnie z załączoną listą obecności. 

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy, Skarbnik Gminy, Sekretarz Gminy, Radca Prawny 

oraz Sołtysi i mieszkańcy gminy Czernice Borowe.  

 

Ad. Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

Otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Gminy Czernice Borowe. Przywitał 

zebranych oraz stwierdził prawomocność obrad, a także quorum władne do podejmowania 

prawomocnych uchwał.   

 

Ad. Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wszyscy Radni otrzymali porządek 

obrad XXVI Sesji Rady Gminy. Przewodniczący odczytał porządek obrad XXVI Sesji Rady 

Gminy Czernice Borowe i zarządził dyskusję. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, 

że sesja jest nagrywana, w celu ułatwienia stworzenia protokołu, dodając, że nagranie nie jest 

dokumentem archiwalnym w związku z tym będzie on kasowany po zatwierdzeniu protokołu 

oraz nie podlega udostępnieniu w trybie informacji publicznej. Nikt z zebranych nie zabrał 

głosu w związku z tym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie.  

Głosowanie: 

Za……………………………..... 13 

Przeciw…………………………. 0 

Wstrzymało się…………………. 0  

Porządek obrad został przyjęty większością głosów przy obecności 13 radnych.  

Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXV sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje radnych – złożone na piśmie. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2013 – 2028. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 225/XXI/13 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 29 stycznia 2013r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2013 

rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 226/XXI/13 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 29 stycznia 2013r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 

finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w 

trybie bezprzetargowym. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie Jastrzębiec. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Czernice 

Borowe z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2014 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Czernice Borowe.  

15. Przyjęcie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy 

Czernice Borowe za pierwsze półrocze 2013r.  

16. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe za 

pierwsze półrocze 2013r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za pierwsze półrocze 2013r. 

17. Wolne wnioski i zapytania.  

18. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXV sesji Rady Gminy. 

 

Nikt zebranych nie wniósł uwag do protokołu, w związku, z czym Przewodniczący 

Rady Gminy zarządził głosowanie.  

Głosowanie: 

Za……………………………….. 8 

Przeciw………………………….. 0 

Wstrzymało się………………….. 6 

Protokołu z poprzedniej XXV Sesji Rady Gminy Czernice Borowe został przyjęty 

większością głosów. 

 

Ad. Pkt 4. Interpelacje radnych – złożone na piśmie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie wpłynęła żadna interpelacja. 

 

Ad. Pkt 5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Wójt Gminy Pan Wojciech Brzeziński przedstawił zebranym uzupełnienie do 

sprawozdania międzysesyjnego, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Następnie 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zadawanie pytań dotyczących zagadnień 

sprawozdanie międzysesyjnego Wójta Gminy. 

Radny Pan Leszek Czarzasty zadał pytanie do Radcy Prawnego dotyczące uchwały w sprawie 

ustalenia minimalnej odległości elektrowni wiatrowych od zabudowań mieszkalnych na 

terenie gminy Czernice Borowe, do kiedy ta uchwala była w mocy, kiedy była ona ważna? 

Radca Prawny Pani Bożena Zembrzuska wyjaśniła, że uchwała została uchylona przez organ 

nadzoru Wojewody Mazowieckiego, wiec nigdy nie obowiązywała.  

Pan Leszek Czarzasty dopytał, czy miała ona moc prawną. W odpowiedzi na pytanie Pani 

Bożena Zembrzuska nadmieniła, że uchwała nie była ważna od dnia podjęcia. Mieszkaniec 

gminy czernice Borowe, Pan Witold Nosarzewski dodał, że w jego opinii uchwała jest ważna 

od chwili jej podjęcia oraz, że do momentu zanim nie było rozstrzygnięcia Wojewody 

Mazowieckiego była ona ważna i obowiązywała.  

 

Ad. Pkt. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2013 – 2028. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w niniejszym punkcie porządku obrad 

przewidziano podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2013 – 2028. Pani Skarbnik wyjaśniła potrzebę 

zmian dokonanych w załącznikach do powyższej uchwały. Zaszła potrzeba zmian w wyniku 

omyłki pisarskiej, ponadto została wprowadzona dotacja, która została ujętą w budżecie, więc 

musi mieć ona także odzwierciedlenie w WPF. Przewodniczący zarządził dyskusję, nikt z 

zebranych nie zabrał głosu, w związku z powyższym Pan Włodzimierz Stolarczyk odczytał 

treść uchwały i poddał ją pod głosowanie: 

Głosowanie przy obecności 14 radnych: 

Za………………………………..14 

Przeciw………………………….0 

Wstrzymało się………………….0 

Uchwała Nr 283/XXVI/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 31 października 2013r. w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2013 – 2028 została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad. Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 225/XXI/13 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 29 stycznia 2013r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 

2013 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w niniejszym punkcie porządku obrad 

przewidziano podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 225/XXI/13 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 29 stycznia 2013 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 

2013 rok. Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie, która dodała, 

że opowiedziała o zmianach podczas omawiania WPF, co było zmienione w budżecie. Nikt 

zebranych nie zabrał głosu podczas dyskusji. Pan Włodzimierz Stolarczyk odczytał treść 

uchwały i poddał ją pod głosowanie: 

Głosowanie przy obecności 13 radnych: 

Za……………………………….. 13 

Przeciw………………………….0 

Wstrzymało się………………….0 

Uchwała Nr 284/XXVI/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 31 października 2013 r. w 

sprawie zmiany uchwały Nr 225/XXI/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 29 stycznia 

2013 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2013 rok została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad pkt. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 226/XXI/13 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 29 stycznia 2013r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 

wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu 

Unii Europejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w niniejszym punkcie porządku obrad 

przewidziano podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 226/XXI/13 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 29 stycznia 2013r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 

wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu 

Unii Europejskiej oraz zarządził dyskusje. Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał 

uchwałę i poddał ją pod glosowanie: 

 

Głosowanie przy obecności 14 radnych: 

Za………………………………..14 

Przeciw………………………….0 

Wstrzymało się………………….0 

Uchwała Nr 285/XXVI/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 31 października 2013 r. w 

sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze 

środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej została podjęta jednogłośnie. 



4 

 

 

Ad pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

w trybie bezprzetargowym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Czernice Borowe poinformował zebranych, że w 

niniejszym punkcie porządku obrad przewidziano podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na wydzierżawienie nieruchomości w trybie bezprzetargowym. Następnie, 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził dyskusje, nikt nie zabrał głosu w związku z 

powyższym uchwała została odczytana i poddana pod głosowanie: 

Głosowanie przy obecności 14 radnych: 

Za………………………………..14 

Przeciw………………………….0 

Wstrzymało się………………….0 

Uchwała Nr 286/XXVI/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 31 października 2013 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w trybie bezprzetargowym 

została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w niniejszym punkcie porządku obrad 

przewidziano podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. Przewodniczący Rady Gminy zarządził dyskusje, nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod glosowanie: 

Głosowanie przy obecności 13 radnych: 

Za………………………………..13 

Przeciw………………………….0 

Wstrzymało się………………….0 

Uchwała Nr 287/XXVI/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 31 października 2013 r. w 

sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad. Pkt. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie 

Jastrzębiec. 

   

 Przewodniczący Rady Gminy Czernice Borowe poinformował zebranych, że w 

niniejszym punkcie porządku obrad przewidziano podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia 

wyborów Sołtysa w Sołectwie Jastrzębiec. Przewodniczący Rady zarządził dyskusje. Wójt 

Gminy wyjaśnił konieczność przeprowadzenia wyborów zaznaczając wynika ona z racji 

rezygnacji obecnego sołtysa Pana Wiktora Rasińskiego z piastowania swojej funkcji. 

Następnie Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod glosowanie. 

Głosowanie przy obecności 14 radnych: 

Za………………………………..14 

Przeciw………………………….0 

Wstrzymało się………………….0 

Uchwała Nr 288/XXVI/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 31 października 2013 r. w 

sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie Jastrzębiec została podjęta jednogłośnie. 

 

 

 



5 

 

 

Ad. Pkt. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.   

 

 Przewodniczący Rady Gminy Czernice Borowe poinformował zebranych, że w 

niniejszym punkcie porządku obrad przewidziano podjęcie uchwały w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Sekretarz Gminy 

wyjaśniła konieczność zmiany, która wynika z tego, ze wzór deklaracji musi zawierać 

możliwość wysłania dokumentu przez platformę e-puap, ponadto wynika to z potrzeby 

umieszczenia ulgi, którą Rada Gminy ustanowiła dla rodzin wieloosobowych. Dodatkowo 

wszelkie objaśnienia, które znajdują się w deklaracji zostały przeniesione na zakończenie, 

deklaracja nie zawiera również stawek. Nowy wzór jest bardziej uniwersalny w przypadku 

wprowadzania chociażby kolejnych ulg, czy też zmian stawki za gospodarowanie odpadami. 

Pan radny Tadeusz Bastkowski zapytał, czy osoby, które już złożyły deklaracje musza je 

zmienić. Sekretarz Gminy Pani Bogumiła Cienkus wyjaśniła, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa nie zajęła jeszcze swojego stanowiska w tej sprawie, na pewno zmianę 

deklaracji musza złożyć osoby korzystające z ulgi oraz przedsiębiorcy. Pan Kazimierz 

Stryjewski sołtys miejscowości Kosmowo zapytał, czy pewien mieszkaniec, który nie 

zamieszkuje na terenie Gminy musi uiszczać opłatę. W odpowiedzi Pan Wójt zaproponował, 

aby ta osoba płaciła opłatę tam, gdzie faktycznie zamieszkuje i przebywa.. Jedyna rada to 

złożenie oświadczenie, że osoba nie zamieszkuje w danym obiekcie. Wójt ma za zadanie 

skontrolować, czy to niezamieszkiwanie faktycznie ma miejsce. Ponadto Pan Wójt wyjaśnił, 

że wdrożenie systemu gospodarki odpadami nie jest łatwe, dlatego pewne rozwiązania będą 

zapewne moderowane, ale zapewne dopiero z początkiem roku. Ponadto jest także duże 

zamieszanie związane z cmentarzami. Do końca roku postaramy się ocenić sytuacje i 

wyciągnąć wniosku by wprowadzić ewentualne zmiany w nowym roku. Chcemy docelowo 

system dualny, wtedy będzie być może także potrzeba zmian deklaracji – dodał Pan Wójt. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę i poddał ją pod glosowanie: 

Głosowanie przy obecności 14 radnych: 

Za………………………………..14 

Przeciw………………………….0 

Wstrzymało się………………….0 

Uchwała Nr 289/XXVI/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 31 października 2013 r. w 

sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Czernice 

Borowe z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2014 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w niniejszym punkcie porządku obrad 

przewidziano podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Czernice 

Borowe z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2014 rok. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, w związku z tym 

Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie:  

Głosowanie przy obecności 14 radnych: 

Za………………………………..14 

Przeciw………………………….0 

Wstrzymało się………………….0 

Uchwała Nr 290/XXVI/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 31 października 2013 r. w 

sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Czernice Borowe z organizacjami 
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pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2014 

rok została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad. Pkt. 14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Czernice Borowe. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Czernice Borowe poinformował zebranych, że w 

niniejszym punkcie obrad przewidziano podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Czernice 

Borowe. Radny Pan Leszek Czarzasty poprosił o wyjaśnienie przez Radcę Prawnego, czy w 

przypadku przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Czernice Borowe (zwanym dalej MPZP) można uwzględnić odległość 

wiatraka od budynków mieszkalnych. Radca Prawny Pani Bożena Zembrzuska zacytowała 

ustawę o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym dot. wyznaczenie obszarów, na 

których rozmieszczone będą urządzenia wytwarzające energię z odnawialnych źródeł energii 

o mocy przekraczającej 100 kW. Pani Mecenas odczytała następujący fragment: Jeżeli na 

obszarze gminy przewiduje się wyznaczenie obszarów, na których rozmieszczone będą 

urządzenia wytwarzające energię z odnawialnych źródeł energii o mocy przekraczającej 100 

kW, a także ich stref ochronnych związanych z ograniczeniami w zabudowie oraz 

zagospodarowaniu i użytkowaniu terenu; w studium ustala się ich rozmieszczenie. 

Komentując powyższy przepis prawny Wójt Gminy dodał, że Studium Uwarunkowań i 

Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Czernice Borowe określa takie 

kwestie, a plan musi być spójny ze Studium. Pan Leszek Czarzasty zapytał, czy taki zapis ma 

być w Studium, Pani Mecenas dodała, że w studium określa się strefy tak jak mówi ustawa o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Radny Pan Leszek Czarzasty dopytał, w 

studium się wyznacza te odległości, czy nie MPZP? Pani Bożena Zembrzuska wyjaśniła, że 

studium zawiera ogólne zapisy, które mają szczegółowe odzwierciedlenie w MPZP. Wójt 

Gminy dodał, że gdy przystąpimy do zmiany MPZP zostanie otwarta droga, można będzie 

składać wnioski z prośbą o uwzględnienie, każdy będzie mógł zgłosić swoje propozycje i 

potrzeby. Ponadto trzeba uaktualnić studium i plan do aktualnego prawa. Mamy już wiele 

podań z prośbą o dokonanie zmian w MPZP, pora by przystąpić do tego. Dziś w 

konsekwencji przystępujemy do zmian, plan był uchwalony w 2003r. później zmiany w 

2009r., pora to wszystko uaktualnić – dodał Wójt. Najpierw przystąpiliśmy do zmiany 

studium, czyli ogólników, a plan pozwoli nam na dokładne lokalizacje konkretnych potrzeb 

mieszkańców złożonych wnioskami. Mecenas dodała, ze w ustawie o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym jest zapis, że MPZP zachowują moc, czyli w tej chwili 

gmina nie jest pozbawiona działania, bo uchwalone poprzednio plany obowiązują i są one 

podstawa do wydawania decyzji, nawet, jeżeli w tym planie nie ma zapisów wynikających ze 

zmian ustawy. 

Mieszkanka Gminy Czernice Borowe Pani Kakowska Halina dodała, że posiada w swoich 

zasobach dokumenty od Wojewody Mazowieckiego i z Biura Planowania Regionalnego 

nadmieniając, że nikt jej nie słuchał jak ona o tym mówiła 2 lata temu. Po 2 latach 

przepychanki dopiero do tego poszliśmy. Chyba nikt nie słuchał i nie rozumiał o tym, co 

mówiłam – dodała Pani Kakowska. Nie słuchacie nas, a my, jako rolnicy nie jesteśmy tacy 

głupi, przykro nam, że dopiero po takim czasie doszło do wspólnego zrozumienia. Przykro 

nam również z tego powodu, że gdy ustaliliśmy odległości wiatraka od zabudowań Pan 

Mecenas była obecna na sesji i nie zgłosiła, że jest błąd w uchwale, ta uchwała jest ważna, dla 

nas ona obowiązuje. Ponadto Pani Halina Kakowska dodała, wyraziła swoją opinię, że na 

etapie uchwalania powinno być nam to powiedziane, a jeśli nie jest ważna to Mecenas 

powinna nam zmienić tę uchwałę by była ona ważna. Przykro, że się nawzajem nie 

rozumiemy, nie możemy rozmawiać, jak władza i mieszkańcy a żeby porozmawiać musimy 
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spotkać się w sądzie. Jako komitet protestacyjny, jako stowarzyszenie, jako rolnicy jest nam 

przykro, że tak się dzieje – dodała na zakończenie Pani Kakowska. 

Radny Pan Rafał Gotowiec zapytał o odległość 1 km, rozmawialiśmy, że możemy odległość 

umieścić w stadium, na co Pani Bożena Zembrzuska odparła, że zapis uwzględnia się 

strefach, w studium. Pan Rafał Gotowiec zapytał, kto może złożyć wniosek o zmianę w 

studium, Pan Wójt dodał, że wniosek może złożyć każdy, kto ma taka potrzebę i jest 

zainteresowany wniesieniem zmiany. Pan Rafał Gotowiec zapytał, kto rozpatruje wnioski, 

Pan Wójt wyjaśnił, że leży to w kompetencjach Wójta i Rady Gminy. 

Mieszkaniec gminy Czernice Borowe Pan Bogdan Grześ skierował pytanie do Radcy 

Prawnego Pani Bożeny Zembrzuskiej brzmiące następująco: od kiedy obowiązuje przepis, że 

rozmieszczenia urządzeń wytwarzających energię z odnawialnych źródeł energii o mocy 

przekraczającej 100 kW powinny być uwzględnione w studium. Radca Prawny odparła, że 

nie ma możliwości w danej chwili sprawdzić dokładnie, kiedy bo nie ma przed sobą aktu 

prawnego, pewnie około 2 tyg. po uchwaleniu ustawy. Pan Bogdan Grześ kontynuując 

zapytał, jeśli w studium nie ma takiego zapisu a wójt wydal zgodę na budowę farm 

wiatrowych, czy ona jest zgodna? Pani Mecenas odparła, ze decyzja ta może być wydana na 

podstawie planu zagospodarowania, są pewne zasady, które to dopuszczają. Przepisy 

wyraźnie mówią, że aktualny plan jest podstawą do działania. Jeśli jest wszczęte 

postepowanie, strony uczestniczą jest decyzja, są odwołania. Pan Grześ dodał, że 

Wojewódzki Sąd Administracyjny uchylił w części MPZP, Pani Bożena Zembrzuska dodała, 

że skutek jest taki, że plan obowiązuje, w części, w której nie został uchylony. Pan Grześ 

przypomniał zebranym, że Wójt złożył skargę kasującą wyrok, oraz dodał, że urządzenia 

powyżej 100 kW nie były zapisane w naszym studium, a wszelkie instytucje odwołują się, że 

powinien być taki zapis.  

Pani Halina Kakowska dodała, że przykro jej, że my opieramy się na dokumentach z 

wyższych instancji, i to jest nasze gdybanie. My na dzień dzisiejszy nie mamy właściwej 

dokumentacji, gdzie my brniemy, czemu za nasze pieniądze musimy udowadniać gminie, że 

nie mam prawidłowej dokumentacji – powiedziała Pani Kakowska.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Panowie Radni mają jakieś pytania, nikt nie zabrał 

głosu, w związku z tym Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę i poddał ją pod 

glosowanie: 

Głosowanie przy obecności 14 radnych: 

Za…………………………………8  

Przeciw………………………..….0 

Wstrzymało się…………………..6 

Uchwała Nr 291/XXVI/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 31 października 2013 roku 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Czernice Borowe została podjęta większością głosów. 

 

 

Ad. Pkt 15. Przyjęcie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe za pierwsze półrocze 2013r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Czernice Borowe poinformował, że w niniejszym 

punkcie przewidziano przyjęcie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe za pierwsze półrocze 2013r. Przewodniczący odczytał 

uchwałę składu orzekającego RIO opiniującą wykonanie Wieloletniej Prognozy Finansowej i 

Budżetu Gminy.   

Głosowanie przy obecności 14 radnych: 

Za……………………………….. 14 

Przeciw………………………….0 

Wstrzymało się………………….0 
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Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe za 

pierwsze półrocze 2013r. została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad. Pkt 16. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe za 

pierwsze półrocze 2013r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za pierwsze półrocze 2013r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Czernice Borowe poinformował, że w niniejszym 

punkcie przewidziano przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Czernice 

Borowe za pierwsze półrocze 2013r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za pierwsze półrocze 

2013r. 

Głosowanie przy obecności 14 radnych: 

Za……………………………….. 14 

Przeciw………………………….. 0 

Wstrzymało się………………….  0 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe za pierwsze półrocze 

2013r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Czernicach Borowych za pierwsze półrocze 2013r. została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad. Pkt. 17. Wolne wnioski i zapytania.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Czernice Borowe odczytał pismo Pana Witolda 

Nosarzewskiego w kwestii odczytanego na poprzedniej sesji anonimu. Ponadto, odczytał 

opinię prawną w kwestii zachowania się w kontekście zarzutów w domniemanym anonimie.  

Rozstrzygniecie nadzorcze 

Odczytane zostało także pismo w sprawie wodociągu: mieszkańców Borkowa oraz Pana 

Andrzeja Zakrzewskiego w kwestii częstych awarii. Mieszkańcy proszą o interwencję i  

podłączenie do sieci wodociągowej od strony Jastrzębca. 

Pan Witold Nosarzewski, zadał pytanie: czy to jest odpowiedz na moje pismo? 

Przewodniczący Rady Gminy Czernice Borowe odpowiedział, że odczytana opinia jest 

ostateczna. Pan Witold Nosarzewski zapytał, czy to wszystko? Oczekiwałem, chociaż słowa 

przepraszam. Jest Pan współautorem tego przedstawienia, poprzez odczytanie tego pisma – 

dodał Pan Nosarzewski w odpowiedzi na słowa Przewodniczącego Rady Gminy. Jedyne 

słowo przepraszam usłyszałem od Pani Skarbnik, która przyznała się do popełnienia błędnej 

dekretacji pisma. Pan Włodzimierz Stolarczyk dodał, że w piśmie było tylko napisane Pan 

Witold, których zamieszkujących w granicach gminy Czernice Borowe jest mnóstwo. Pan 

Witold Nosarzewski dodał, że w granicach przyzwoitości Przewodniczący Rady Gminy 

powinien podać się do dymisji, Wójt próbuje wmówić ze ośmieszenie gminy nastąpiło w 

skutek podjęcia uchwały o odległościach wiatraków od zabudowań. Gazety ogólnopolskie 

pisały o tym, że nasz Przewodniczący Rady Gminy odczytuje na sesji anonimy – dodał Pan 

Witold Nosarzewski. Wójt Gminy Czernice Borowe Pan Wojciech Brzeziński wyjaśnił, że w 

dniu, kiedy wpłynęło pismo nie było obecny w Urzędzie Wójt, ani Sekretarz, którzy 

zwyczajowo dekretują korespondencję. Pani Skarbnik rzadko dekretuje pisma, my 

zwyczajowo kierujemy pisma do Rady lub na komisji, przypadkowo stało się, że pojawił się 

zapis ze do odczytania na sesji rady gminy. W anonimie nie występuje żadne nazwisko – 

dodał Pan Wójt.  

Pani Halina Kakowska powiedziała, że już się uodparniają na obelgi związane z budowa 

wiatraków. Ale to, co usłyszałam na ostatniej sesji przekracza wszelkie granice, ja byłam w 

gospodarstwie Pana Witolda, gdyby dziś przyjechali Ministrowie, moglibyśmy czuć się 
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zaszczyceni, że mamy takich rolników, ze sprzętem, inteligencja i obyciem – dodała Pani 

Kakowska. Ośmieszamy siebie, całą gminę. Czy my dalej mamy popełniać kłamstwo i 

obłudę? Jak się kilku radnych sprzeciwiło, no to podważamy uchwałę, my płacimy z 

własnych środków za konsultacje prawnicze wójt płaci prawnikom z naszych pieniędzy – 

kontynuowała Pani Halina Kakowska. Do czego my zmierzamy, sołtys fałszuje wyniki 

głosowania na fundusz sołecki. Nie gnębimy naszych rolników, jak wyrzucimy pióra za 

stodołę, to wszystkich ich nie zbierzemy – dodała na zakończenie Pani Halina Kakowska.  

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Pan Wojciech Brzeziński, który poinformował, że Pana 

Stanisława Czaplickiego (ODR) zastępował będzie Pan Jacek Durski – przedstawiciel 

Ośrodka Doradztwa Rolniczego. Pan Durski przedstawił informacje o sobie, nadmienił, że z 

rolnictwem jest związany wiele lat, był głównym zootechnikiem w PGR Grudusk, następnie 

zajmował się doradztwem rolniczym na poziomie województwa, był zastępcą dyrektora ds. 

departamentów rolnych. Pan Durski będzie starał się służyć jak najlepiej potrafi, godziny 

dyżurów się nie zostały zmienione, są to wtorki i czwartki. Miejmy nadzieje, ze nowe 

finansowanie zwiększy poziom możliwości zdobycia dotacji dla rolników – dodał na 

zakończenie Pan Jacek Durski.  

Właścicielka działki w miejscowości Pierzchały, poinformowała, że na jej działce będą 

obracały się śmigła wiatraka, Pani Kołakowska Justyna poinformowała, że nie dostała w tej 

sprawie żadnego pisma. 

Pan Szczepkowski Grzegorz ze Zberoża dodał, że Pan Wójt dużo obiecuje, obiecywał zajęcie 

się drogą, poboczami. Ponadto mój sąsiad nagminnie wyrzuca na moją posesję śmieci, śnieg. 

Otrzymałem pismo, że jak najbardziej nie wolno tak robić, w odpowiedzi na pismo wójt 

odpisał, że wie o tym i w tym temacie nie może nic zrobić – nadmienił Pan Borkowski. 

Mieszkaniec gminy Czernice Borowe Pan Bogdan Grześ poprosił o udzielenie odpowiedzi na 

powyższe pytania.  

Pan Wójt w odpowiedzi na zapytania Pana Grzegorza Szczepkowskiego odparł, że 

proponował rozwiązanie dotyczące drogi, że można ją wyremontować w ramach fundusz 

sołeckiego. Ponadto sąsiedzkie sprawy zostały rozwiązane poprzez sąd. Najwłaściwiej byłoby 

gdyby Pan Szczepkowski złożył swoje pytania na piśmie i wtedy można udzielić 

dokładniejszej odpowiedzi – powiedział Pan Wójt.  

W odpowiedzi na zapytanie Pana Bogdana Grześ Pan Wójt wyjaśnił, że to była polemika. 

Nasz plan był uchwalony przed nowelizacja, ale póki plan nie jest zmieniony obowiązuje 

stary stan prawny, także moje poczynania są zgodnie z litera prawa. Państwo poniekąd 

uważają, że prawo jest prawem, ale musi być po waszej stronie. Takie demagogie nie są 

właściwe. Nie możemy wydawać decyzji na lokalizacje siedlisk, bo jest MPZP, ale nie 

rozumieli Państwo gdy o tym mówiliśmy. Drodzy Państwo zacznijcie wczytywać się w 

problem, macie wiedze i doskonale potraficie ją artykułować – dodał Pan Wójt. To świetny 

moment, gdy zmieniamy MPZP, teraz możecie Państwo zgłaszać swoje uwagi. Na tej Sali 

możemy się kłócić, poza urzędem jestem mieszkańcem gminy, patrzmy sobie w twarz. 

Możemy być różni, ale oddzielmy sprawy urzędowe od prywatnych, doświadczam różnych 

nieprzyjemności, ilość donosów na mnie świadczy najlepiej ze na pewnym etapie ktoś 

zadziałał.  Od roku czasu jest nagonka na moja rodzinę, nie na mnie tyko na moja rodzinę – 

dodał Pan Wójt.  

Pani Halina Kakowska nadmieniła, że Pan Wójt zarzuca nam, że nie czytamy dokumentacji, a 

to Państwo nie czytają dokumentacji. Przyniosę Państwu te dokumenty, jeśli się zagubiły, to 

Państwo nie czytacie, ja już dawno artykułowałam przepis, który czytała dziś Pani Mecenas. 

Traktujecie mieszkańców jak piąte koło u wozu – powiedziała Pani Kakowska. My nie 

bawimy się wiejskie plotki i anonimy. Jak mam cos do opowiedzenia to mowie, a nie bawię 

się w anonimy. Mamy przykład, gdy były szkolenia w Wyszkowie, tam Wójt był otwarty na 

współdziałanie z mieszkańcami. A u nas wiele osób zostało pominiętych nawet w stronach 

postepowania. Ja w odpowiedziach sądowych otrzymałam, że moje gospodarstwo istnieje. 

Niezliczone skargi i odwołania składałam, jesteśmy już znów w punkcie wyjścia – dodała 
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Pani Kakowska Halina. Chcecie nam na sile wybudować wiatraki. Ja już dawno o tym 

mówiłam, że trzeba zmienić plan. Każdy boi się odezwać, nie mamy komunikacji, czy ludzie 

boja się powiedzieć prawdę – powiedziała Pani Halina Kakowska.  

Następnie głos zabrał Pan Witold Nosarzewski, który zaznaczył, że Wójt przed chwilą 

powiedział, że na sesji, to na sesji, ale poza sesją bądźmy ludźmi, czyli na sesji nie jesteśmy 

ludźmi? Przewodniczący Rady Gminy Czernice Borowe uspokoił zebranych i dodał, że sesja 

nie jest jarmarkiem, poprosił o konkretne wnioski. Pan Witold Nosarzewski wystosował 

wniosek do Radnych żeby się zastanowili, czy nie warto kierować się swoim rozsądkiem, a 

nie być sterowanymi. Rozmawiam z radnymi bezpośrednio, są mi przychylni, ale publicznie 

nikt nie chce zabrać głosu. Ja jestem jednakowym człowiekiem czy jestem na sesji, czy w 

domu – dodał Pan Witold Nosarzewski.  

Pan Szczepkowski Grzegorz odniósł się do wypowiedzi Pana Wójta odnośnie sprawy 

sądowej, nadmieniając, że Wójt był na sprawie o pobicie, nie o kwestie związane ze sporem 

dotyczącym zaśmiecania posesji. Pan Borkowski zapytał, czy istnieje sankcja finansowa za 

nieuprzątnięcie chodnika, czy wyrzucanie śniegu na plac przydrożny ze śmieciami. Pan 

Grzegorz Borkowski dodał także, że Wójt był z interwencja w Zberożu, ale 5 godzin po 

fakcie, gdy śnieg był już uprzątnięty.  

Sołtys Kosmowa Pan Jan Stryjewski ubolewał nad faktem odczytanego anonimu, dlaczego 

takie listy są czytane, jaka opinie ma teraz pan Nosarzewski. Teraz powstaje szereg plotek. 

Nie może być sytuacji, że ktoś beztrosko pisze anonim i zostaje on odczytany podczas sesji. 

Wskazane w anonimie przykłady wyraźnie wskazują na to, że chodzi o pana Witolda 

Nosarzewskiego. Jeśli ktoś ma problem to powinien powiedzieć komuś cos prosto w twarz, a 

nie poprzez wysyłanie anonimów.  

Następnie głos zabrał Pan Tadeusz Bartołd sołtys sołectwa Chrostowo, który zaznaczył, że w 

jego ocenie słowo polityka, którą tworzymy, to sztuka unikania konfliktów, powinno się dbać 

o to. Ostatnio było niefortunne zdarzenie, miał Pan prawo odczytać anonim, ale nie musiał, 

wszedł z tego duży bałagan – dodał Pan Bartołd. Patrzę przez pryzma czasu, że jak przyszedł 

obecny Wójt Brzeziński, to szukano różnych form przedsiębiorczości, później okazuje się, że 

wiatraki nie są tak atrakcyjne jak myślano, dobrze ze podjęliśmy przystąpienie do zmiany 

MPZP, wyregulujmy te kwestie. Tu konflikty nic nie zrobią, niech obydwie strony się 

wycisza.  

Pan Bogdan Grześ dodał, że nie jest przeciwnikiem elektorowi wiatrowych, nie można 

wszystkich jednakowo klasyfikować. Pan sołtys powiedział, że nie o to mu chodziło, zbyt 

uogólnił.  

 

Ad. Pkt 18. Zakończenie obrad sesji. 

 

Po wyczerpaniu wolnych wniosków i zapytań, o godzinie 13.15 Przewodniczący Rady 

Gminy Czernice Borowe Pan Włodzimierz Stolarczyk zamknął posiedzenie XXVI sesji Rady 

Gminy Czernice Borowe. 

 

 

Protokołowała:  

/-/ Monika Łukasiak 


